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Transportudvalget har i brev af 18. maj 2021 stillet mig følgende 

spørgsmål vedrørende L 220 – Forslag til lov om anlæg af Lynette-

holm, som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter øn-

ske fra Torsten Gejl (ALT).  

Spørgsmål nr. 58: 

Vil ministeren redegøre for forudsætningerne for at fremskrive 

mængden af overskudsjord til Lynetteholm de næste 30-50 år og 

mener ministeren, at det er realistisk? Ministeren bedes endvidere 

redegøre for, hvilke planlagte eller godkendte bygge- og anlægspro-

jekter i Storkøbenhavn kan Lynetteholm forvente at få jord fra, 

hvilken efterspørgsmål på jord der forventes fra regionens øvrige 

bygge- og anlægsprojekter i de næste 30-50 år og hvad den tekno-

logiske udvikling af jordbearbejdning forventes af få for anvendel-

sen af overskudsjord til egen bygge- og anlægsprojekter. Der henvi-

ses til afsnit Jord på s. 58 i Transportministeriets høringsnotat, jf. 

L 221 bilag 1 og afsnit 4.1 og 4.2 i lovforslagets almindelige be-

mærkninger. 

Svar: 

Jeg har til brug for besvarelsen indhentet et bidrag fra By & Havn, 

som jeg kan henholde mig til: 

”Lynetteholm etableres med jord, primært fra bygge- og anlægs-

projekter i Storkøbenhavn, hvor der bygges skoler, hospitaler, boli-

ger og skybrudsprojekter. Igennem de seneste knap 10 år har byg-

gepladserne i gennemsnit leveret ca. 2,6 mio. tons overskudsjord 

årligt til depotet i Nordhavn, hvilket fremgår af nedenstående ta-

bel. 
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Erfaringstal fra udvidelsen af Nordhavn i perioden 2012-2020 vi-

ser, at ca. 70 pct. af jorden har sit udgangspunkt i byggepladser i 

Københavns eller Frederiksberg Kommune.” 

 

Med venlig hilsen 

 

Benny Engelbrecht 

 

 


